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Nederlandstalig onderwijs Brussel  -  Scholenbouw

In Brussel Deze Week-BDW van 5 februari 2015 stond het volgende: “De Vlaamse 
Gemeenschapscommissie (VGC) is hard op zoek naar gronden of gebouwen voor twee 
nieuwe secundaire scholen, een vrije methodeschool in Schaarbeek en een beroeps- en 
technische school van het gemeenschapsonderwijs in Koekelberg. De VGC richt de 
scholen niet zelf op, maar er zijn kandidaten bij de onderwijsnetten.”

Ook in de beleidsnota Onderwijs 2014-2019 haalt de minister de aanpak van het 
capaciteitsprobleem in de Brusselse scholen aan: “Ook in Brussel streef ik naar een 
voldoende capaciteit voor het kleuter- en leerplichtonderwijs zodat personen die zich tot 
het Vlaamse onderwijs richten ook effectief een plaats vinden voor hun kind.”

1. Welke renovatieprojecten van Brusselse scholen plant de minister voor de komende 
regeerperiode? Graag een opsplitsing:
- per net;
- per onderwijsniveau;
- graag een budgettering en timing.

2. Welke (nieuw)bouwprojecten van Brusselse scholen plant de minister voor de 
komende regeerperiode? Graag een opsplitsing:
- pet net;
- per onderwijsniveau;
- graag een budgettering en timing.

3. Verwacht de minister hiermee tegemoet te komen aan de capaciteitsproblematiek 
van het onderwijs in Brussel op heden en naar de toekomst?
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1-2. In eerste instantie verwijs ik naar de uitgebreide bespreking over de 
capaciteitsproblematiek in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest in de commissie 
onderwijs op 26 maart 2015. Op dit ogenblik is het nog te vroeg om uitspraken te 
doen over welke capaciteitsprojecten (via nieuwbouw of renovatie) in de toekomst 
door Brusselse onderwijsverstrekkers zullen gerealiseerd worden. De Vlaamse 
Gemeenschapscommissie (VGC) heeft naar aanleiding van de verdeling van de 
capaciteitsmiddelen 2015 enige tijd terug voor het Brussels Hoofdstedelijk Gewest 
een lijst opgemaakt met mogelijke  capaciteitsprojecten op basis van de insteek die 
zij daarvoor gehad hebben van de verschillende onderwijsnetten.
Het departement onderwijs heeft deze gegevens gebundeld samen met alle andere 
capaciteitsprojecten die werden ingediend door de lokale taskforces capaciteit van 
de overige Vlaamse steden en gemeenten waar er een capaciteitsprobleem is of 
dreigt te ontstaan.
Op dit ogenblik worden al deze gegevens verzameld en geanalyseerd om op basis 
daarvan tot een objectieve verdeling van de capaciteitsmiddelen te komen voor het 
begrotingsjaar 2015. De capaciteitsdruk in de verschillende capaciteitsgemeenten 
wordt met elkaar vergeleken. In de toekomst zal de capaciteitsmonitor hierbij goed 
kunnen ondersteunen. De oefening tot verdeling van de capaciteitsmiddelen 2015 
moet op korte termijn afgerond worden.
Van zodra bekend is hoeveel middelen er aan het Brussels Hoofdstedelijk Gewest 
kunnen worden toegekend vanuit de Vlaamse Overheid en hoeveel middelen de 
Vlaamse Gemeenschapscommissie hier zal bijleggen, is het terug aan de VGC om 
samen met de lokale taskforce capaciteit (= overleg met de lokale 
onderwijsverstrekkers) om te beslissen welke capaciteitsprojecten effectief zullen 
uitgevoerd worden. Pas dan zal ik een overzicht ontvangen van de geplande 
schoolbouwprojecten van de Brusselse scholen. Ik vind het daarbij belangrijk dat er 
een selectie van projecten wordt gemaakt die voldoende snel tot effectieve 
capaciteitsuitbreiding kan leiden.

3. De capaciteitsproblematiek inzake schoolinfrastructuur (die zich op dit ogenblik het 
scherpst in het Nederlandstalig basisonderwijs manifesteert) in het Brussels 
Hoofdstedelijk Gewest is mij voldoende bekend. Het gaat hier om een problematiek 
die zich ook in andere steden en gemeenten in Vlaanderen voordoet. Voor wat 
Brussel betreft, ontvangt mijn administratie op regelmatige tijdstippen een update 
van de kerncijfers (bv. van het LOP Basisonderwijs Brussel en van de VGC). Er is ook 
regelmatig  overleg tussen beide overheden. Ik volg de evolutie in Brussel goed op. 
Gelet op de verwachte demografische groei (van 2010 tot 2020 tot 2030) zijn de 
uitdagingen niet gering en zullen zowel de Vlaamse als de Franse Gemeenschap 
gepaste inspanningen moeten leveren.


